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Referat af 1. møde i Studienævnet for Psykologi 

Tid: 23. februar 2022, kl. 13.00 – 15.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden

2. Orientering fra formanden

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget

4. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for psykologiuddannelsen, ef-

teråret 2021

Bilag 4a: Procedure for undervisningsevalueringer, 4b: E21 Bachelorud-

dannelsen og tilvalg, 4c: E21 Kandidatuddannelsen og tilvalg

5. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for Masteruddannelsen i

rusmidler, efteråret 2021

Bilag 5: E21, MRUS, udtalelse

6. Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer fra F23

7. Drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen

8. Fremtidige dagsordens punkter

9. Eventuelt

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Adjunkt Ali Amidi  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Rasmus Lykke Christensen 

Studerende Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen 
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Desuden deltog: 

Studerende Carla Malouie (Psykrådet) under punkt 7 

Studerende Marc Lamot Møller (Psykrådet) under punkt 7 

Studerende Camilla Hauberg Rasmussen (Psykrådet) under punkt 7 

Amalie Højsgaard Hornemann (Psykrådet) under punkt 7 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Lektor Jesper Aagaard  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)   

 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. Psykrådet deltog i første del af mødet, og punkt 7, 

drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen, blev derfor rykket frem 

som første punkt på dagsordenen. 

 

Punkt 2. Orientering fra formanden  

Forårssemesteret er i gang med overgang til almindelig undervisning i takt med, 

at smitten aftager. Der er offentliggjort retningslinjer for streaming og optagelse 

af undervisning gældende fra forårssemestret 2022, som skal følges. Der tages 

afsæt i, at Aarhus Universitet er et campus-universitet, hvor udgangspunktet er 

undervisning baseret på fysisk fremmøde. Hybrid-undervisning har vist sig ikke 

at fungere særligt godt, blandt andet pga. den delte opmærksomhed i forbindelse 

med henholdsvis online deltagelse og fysisk tilstedeværelse. Næstformanden be-

mærkede, at retningslinjerne for streaming og optagelse bør meldes klart ud til 

de studerende. En anden studenterrepræsentant pegede i forlængelse heraf på 

problematikken med semesteret med det projektorienterede forløb og kravet om 

tilstedeværelse i forbindelse hermed. Formanden bemærkede, at arbejdsbelast-

ningen for det projektorienterede forløb ligger inden for normen for et fag på 15 

ECTS, men der skal kigges nærmere på sammensætningen af forløbet.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensati-

ons- og meritudvalget 

Der var ikke noget til punktet. 
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Punkt 4. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for psykolo-

giuddannelsen, efteråret 2021 

Til punktet var fremsendt procedure for undervisningsevalueringer samt evalue-

ringsresultater for efteråret 2021 for bacheloruddannelsen, kandidatuddannel-

sen og tilvalg. På baggrund af dette materiale blev undervisningsevalueringerne 

drøftet med afsæt i indikatorerne: under 3,2 = rød, mellem 3,2 - 3,8 = gul, og 3,8 

eller derover = grøn. 

 

På bacheloruddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. Tre fag lå i den øvre del 

af gul: ’Psykologiens fundering og perspektiv’, ’Forskningsmetode 3’ og ’Pædago-

gisk psykologi’. Ift. ’Psykologiens fundering og perspektiv’ skal der kigges nær-

mere på faget og koordineres underviserne imellem. Ift. ’Forskningsmetode 3’ og 

’Pædagogisk psykologi’ ligger begge fag på 5. semester, hvor de studerende føler 

sig pressede. Der er en stor arbejdsbelastning på ’Forskningsmetode 3’, og 

mange skyder derfor ’Pædagogisk psykologi’, da de har svært ved at nå det hele. 

Der skal derfor kigges nærmere på sammensætningen af 5. semester. 

 

På kandidatuddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. Tre fag gik i gul. ’Com-

munication in Health Services’, ’Forskningsmetode 4’ og ’Grundfag B: Arbejds- 

og organisationspsykologi’. Seminaret vil muligvis blive gentaget, og formanden 

taler derfor med underviseren. Ift. ’Forskningsmetode 4’ er det første gang, faget 

har kørt med det nye format med dataindsamling og projektrapport. Det afven-

tes derfor, hvordan det kører og evalueres de kommende gange. Ift. ’Grundfag B: 

Arbejds- og organisationspsykologi’ var svarprocenten lav, og det kan derfor 

være svært at udlede noget generelt. Formanden taler med underviseren. For-

manden fremhævede endvidere, at lav svarprocent er ensbetydende med dårli-

gere gennemslagskraft ift. at lave ændringer i et fag. Underviserne opfordres der-

for til at afsætte tid i undervisningen til at evaluere, da dette resulterer i højere 

svarprocenter.  

 
Punkt 5. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for Master-

uddannelsen i rusmidler, efteråret 2021 

Til punktet var vedlagt udtalelse fra studielederen af Masteruddannelsen i rus-

midler, da der ikke forelå resultater fra evalueringen af E21 på grund af for lave 

svarprocenter. Studielederen for masteruddannelsen har en løbende og tæt dia-

log med de danske studerende. I efteråret 2021 er et nyt hold begyndt, og første 

samling med de udenlandske studerende fra det italienske samarbejdsuniversitet 

er afholdt. En stor del af semestret er foregået online, så det var positivt, da der i 

december igen var mulighed for at mødes fysisk.  

 

Punkt 6. Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer fra F23  

Studienævnet fortsatte drøftelserne fra sidste studienævnsmøde ift. de to typer af 

bachelorseminarer henholdsvis emnespecifikke og emneløse med fokus på skrive-

processen. Der blev peget på, at der i princippet er tale om to forskellige fag. 

Dette er problematisk både for de studerende og underviserne. Det skal være 
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klart for begge parter, hvad der forventes. Mulighederne for et fælles format blev 

drøftet med afsæt i, at de studerende skal være godt rustet til bacheloropgaven. 

Der skal findes en balance i bachelorseminarerne mellem henholdsvis det emne-

relaterede og det procesorienterede, ligesom omfanget af vejledning skal tilpas-

ses, så det er ens på alle seminarer. Kravet om, at den valgte problemstilling i ba-

cheloropgaven skal være almenpsykologisk blev i den forbindelse nævnt, og det 

blev drøftet, hvad dette indebærer.  

 

Det blev besluttet, at VIP-repræsentant Ali Amidi til næste studienævnsmøde la-

ver et udkast til et fælles format for bachelorseminarerne, der kan rumme begge 

typer af seminarer, både de emnerelaterede og de procesorienterede. Baggrunden 

for kravet om, at bacheloropgaven skal være almenpsykologisk samt muligheden 

for at brede dette krav ud, undersøges nærmere. 

 

Punkt 7. Drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen  

Psykrådet deltog i drøftelsen af dette punkt. Efter en kort præsentationsrunde 

blev der indledt med at fortælle om det møde, der har været afholdt i Aarhus, ar-

rangeret af PUG, psykologistuderende uden grænser. På Aarhus Universitet er de 

studerendes tilgang en stærkere dialog med ledelsen om uddannelsen og blandt 

andet sammensætningen af pensum. Formanden fremhævede, at det er vigtigt at 

lytte til de studerendes meninger og kommentarer, da det er dem, der ved, hvor-

dan deres uddannelse fungerer. Psykrådet har efter deres eget stormøde i efter-

året udvalgt nogle mærkesager, hvor der blandt andet har været fokus på 1) for-

bedring af studiestart på kandidatuddannelsen og information i forbindelse her-

med. Desuden blev punkterne 2) mere mundtlighed og 3) flere praktiske elemen-

ter på bacheloruddannelsen valgt. 

 

Ift. drøftelsen af revision af bacheloruddannelsen blev det af de studerende frem-

hævet, at bacheloruddannelsen er meget teoretisk uden egentlige praksiselemen-

ter. Der mangler desuden mundtlighed og variation i eksamensformerne. De stu-

derende fremhævede endvidere, at der mangler et samlet læringsfokus og sam-

menhæng i tilgange til og indhold af undervisningen på tværs af fag og semestre, 

blandt andet ift. mængden af kvalitativt kontra kvantitativt materiale. Når en un-

derviser stopper, er der risiko for, at en bestemt tilgangsvinkel til stoffet forsvin-

der. Hvis en tekst af en bestemt teoretiker tages ud af pensum, er der på tilsva-

rende vis risiko for, at denne teoretiske tilgang ikke bliver belyst på anden vis, 

f.eks. som ved udfasningen af virksomhedsteori. Det blev desuden understreget, 

at det er vigtigt at vurdere, hvorvidt en manglende interesse i et emne fra de stu-

derendes side skyldes selve indholdet eller formidlingen deraf. Der blev endvidere 

peget på, at det kvalitative stof kommer for sent på studiet. Med hovedvægt på 

den kvantitative tilgang gennem bachelordelen, hvilket f.eks. illustreres i vægten 

på det skriftlige arbejde, er det svært at gøre brug af de kvalitative metoder på 

kandidaten. Fra de studerendes side var der derfor et ønske om bedre indblik i de 

forskellige metoder og bedre forudsætninger ift. anvendelse af de kvalitative til-

gange. Det blev foreslået, at man i starten af et fag gør mere for at præsentere det 
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videnskabsteoretiske paradigme, eksempelvis ved at indlede og afslutte et fag 

med en forelæsning om dette. 

 

Ift. ’Psykologiens fundering og perspektiv’ (PFP) fremhævede de studerende, at 

faget med fordel kan opdateres. Måske ligger det for tidligt på første semester, da 

de studerende endnu ikke har så meget psykologisk viden at sammenholde PFP 

med. Faget kan med fordel gøres mere relevant og konkret, så brugbarheden bli-

ver større. Aktuelt fremstår det ifølge de studerende fragmenteret uden større 

sammenhæng. Formanden pegede på, at faget skal fremstå som et indgangsfag. 

Der skal kigges nærmere på evalueringerne og koordineres underviserne imellem. 

Formanden spurgte endvidere, om det kunne være en ide at have flere mindre fag 

på bacheloruddannelsen. De studerende fremhævede, at deres fokus snarere er 

på indhold og format af de skriftlige eksamener, ikke på antallet. Der er frustrati-

oner blandt de studerende over 7 timers eksamener, hvor der i højere grad er fo-

kus på repetition frem for refleksion.  

 

Ift. praksiselementer og eksamen spurgte formanden, om det kunne være rele-

vant at indføre mundtlig udprøvning af praktiske elementer, eksempelvis på 

praktikdelen i det projektorienterede forløb. De studerende bemærkede, at det vil 

være mere relevant at lægge et mundtlig forsvar i forlængelse af bacheloropgaven, 

da problemet med manglende praksiselementer i højere grad gør sig gældende på 

bacheloren end på kandidaten. Aflevering af en hjemmeopgave i kombination 

med en mundtlig eksamen blev af de studerende ligeledes fremhævet som en god 

mulighed. Aalborg Universitet blev endvidere nævnt, hvor både kvalitative ele-

menter og praksis kobles på teorien i forbindelse med, at de studerende i faget 

udviklingspsykologi kommer ud på en arbejdsplads og efterfølgende afleverer en 

skriftlig eksamen baseret på observationer. En anden mulighed kunne være, at 

erstatte forelæsninger med praktiske øvelser og inddrage flere eksterne undervi-

sere, som det f.eks. gøres i faget test- og undersøgelsesmetode. Samtale- og kom-

munikationstræning blev ligeledes fremhævet.  

 

Ift. til den videre proces med en eventuel revision af bacheloruddannelsen be-

mærkede formanden, at det er lettere at ændre på afviklingen af undervisningen 

frem for strukturen. Det sværeste er at bryde et fag op, det er hurtigere at ændre 

inden for den nuværende ramme, ellers er der tale om en langvarig proces. Det 

kan endvidere være svært at få opbakning til en større ændring fra undervisernes 

side, hvis deres fag kører tilfredsstillende, da det tager lang tid at ændre et fag, og 

dermed er krævende for underviserne. Næste skridt i processen er, at der skal ta-

les med faggrupperne, og derefter inviteres der til et fællesmøde med undervisere 

og flere studerende.  

 

Punkt 8. Fremtidige dagsordenspunkter 

o Det projektorienterede forløb 

o Arbejdsbelastning på 5. semester 

o Empirisk bachelorprojekt 
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Punkt 9. Eventuelt 

Der var ikke noget til punktet. 

 

Mødet sluttede kl. 15.00 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    


